
Data przyjęcia protokołu: 19.12.2019 r.

ROP.0002.8.2019

PROJEKT

PROTOKÓŁ NR XI/19
XI SESJI ZWYCZAJNEJ 

RADY GMINY ZIELONKI KADENCJI 2018-2023
W DNIU 10 PAŹDZIERNIKA 2019 R.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Zielonki (ul. Krakowskie Przedmieście 116, 32-087
Zielonki).  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Zielonki  Mirosław  Golanko.  Protokół
sporządziła starszy specjalista Beata Przybycień. W obradach uczestniczyli: wg list obecności (listy obecności
są załącznikami do niniejszego protokołu). Obrady rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o godz. 15:18 tego
samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

1. Otwarcie XI sesji Rady Gminy Zielonki.
Przewodniczący  M.  Golanko powitał  wszystkich  przybyłych  na  obrady,  w  tym posła  na  Sejm RP pana
Andrzeja  Adamczyka  Ministra  Infrastruktury  oraz  pana  Tomasza  Pałasińskiego  Dyrektora  Krakowskiego
Oddziału  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  i  Autostrad,  następnie  stwierdził  kworum  i  prawomocność  do
podejmowania uchwał i otworzył XI sesję Rady Gminy Zielonki kadencji 2018-2023.

2. Ustalenie porządku obrad.
Przewodniczący M. Golanko odczytał proponowany porządek obrad:
3. Przyjęcie protokołu X sesji.
4. Informacja w sprawie Północnej Obwodnicy Krakowa.
5. Sprawozdania z prac komisji.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) wyboru ławnika kadencji 2020-2023;
2) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz odstąpienie od obowiązku przetar-
gowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 
Zielonki, położonej w miejscowości Pękowice;
3) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Małopolskiego z przeznaczeniem na realizację 
zadania w ramach inicjatyw samorządowych;
4) wysokości stawek podatku od nieruchomości;
5) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2019; 
6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;
7) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 1”); 
8) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 4”); 
9) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 5”); 
10) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Zielonki;
11) przekazania wniosku według właściwości;
12) przyjęcia programu ochrony i gospodarowania zasobami wodnymi dla Gminy Zielonki pod nazwą „Mikro
retencja wód opadowych w Gminie Zielonki przy użyciu zbiorników bezodpływowych wcześniej 
wykorzystywanych jako zbiorniki nieczystości ciekłych.

7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.
8. Sprawy bieżące i komunikaty.
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9. Zamknięcie sesji.   

Przewodniczący M. Golanko poinformował,  że wpłynął od Wójta dodatkowy projekt  uchwały w sprawie
udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki  i zapytał
czy są inne uwagi do porządku obrad. 

Wobec braku innych uwag przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie wniosek.

Głosowano w sprawie:
rozszerzenia porządku obrad w pkt 6 o podpunkt nr 13 tj. głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Wniosek został przyjęty.

Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad z wnioskiem
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i wygłądał w sposób następujący:

3. Przyjęcie protokołu X sesji.
4. Informacja w sprawie Północnej Obwodnicy Krakowa.
5. Sprawozdania z prac komisji.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) wyboru ławnika kadencji 2020-2023;
2) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz odstąpienie od obowiązku przetar-
gowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 
Zielonki, położonej w miejscowości Pękowice;
3) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Małopolskiego z przeznaczeniem na realizację 
zadania w ramach inicjatyw samorządowych;
4) wysokości stawek podatku od nieruchomości;
5) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2019; 
6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;
7) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 1”); 
8) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 4”); 
9) przekazania skargi według właściwości (skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga - 5”); 
10) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Zielonki;
11) przekazania wniosku według właściwości;
12) przyjęcia programu ochrony i gospodarowania zasobami wodnymi dla Gminy Zielonki pod nazwą „Mikro
retencja wód opadowych w Gminie Zielonki przy użyciu zbiorników bezodpływowych wcześniej 
wykorzystywanych jako zbiorniki nieczystości ciekłych;
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13) udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki.

7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.
8. Sprawy bieżące i komunikaty.
9. Zamknięcie sesji.   

Ad 3. Przyjęcie protokołu X sesji.

Wobec braku uwag przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu X sesji
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, 
Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marzena Gadzik - Wójcik
Protokół X sesji został przyjęty (protokół otrzymał numer X/19).

Ad. Informacja w sprawie Północnej Obwodnicy Krakowa.
Gośćmi byli pan Minister Andrzej Adamczyk oraz pan Tomasz Pałasiński Dyrektor Oddziału Krakowskiego 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.

Wójt podziękował za przyjęcie zaproszenia i  przyznał,  że 4 lata wstecz w sprawie Północnej Obwodnicy
Krakowa (POK) i Zachodniej Obwodnicy Krakowa zapadły kluczowe deklaracje, które dzisiaj są na finale
realizacji. Podziękował ministrowi, że dotrzymał słowa za wprowadzenie do programu rządowego budowy
POK i znalezienie jej finansowania. Generalna Dyrekcja jest po ogłoszeniu przetargu i wyłonieniu  wyko-
nawcy,  który  realizuje  inwestycję  w systemie  zaprojektuj-wybuduj.  Praktycznie  na  finale  są  uzgodnienia
dokumentacji  projektowo-budowlanej  do  decyzji  zezwolenia  na  realizację  inwestycji  drogowej  (ZRID).
Jeszcze w miesiącu październiku br. planuje się zamknięcie ustaleń pomiędzy gminą Zielonki a Generalną
Dyrekcją i  projektantami,  dot.  odcinka domykającego ring  wokół Krakowa,  który  przebiega przez gminę
Zielonki. Jest to strategiczne zadanie dla Miasta Krakowa, Powiatu Krakowskiego i całej północnej części
Małopolski.  Bowiem tranzyt przebiega wieloma drogami i  powoduje wiele uciążliwości,  kolizje i  niebez-
pieczeństwa w ruchu pieszych i  pojazdów na wąskich ciasnych drogach.  Wójt  liczy,  że decyzje zostaną,
pomyślnie zrealizowane i pozwolą na uzyskanie przejezdności w 2023 roku.

Minister  A.  Adamczyk zwrócił  uwagę,  że inwestycje drogowe są niezmiernie ważne,  tak dla aglomeracji
krakowskiej, jak i dla tranzytu ruchu międzywojewódzkiego, ale także ruchu międzynarodowego.

Wyraził  podziękowania  w  imieniu  swoim  i  dyrektora  Pałasińskiego  dla  gminy  Zielonki,  bo  nie  byłoby
projektu drogi ekspresowej S52 i POK bez dobrej współpracy samorządowej. Osobiście ma wiele doświad-
czeń w Małopolsce i Polsce jak dobra współpraca z samorządem może wpłynąć na tempo realizacji ważnych,
potrzebnych z punktu widzenia bezpieczeństwa, ale i puntu widzenia gospodarczego inwestycji drogowych.
Brak współpracy może na lata zablokować inwestycje. Przyznał, że nie było i nadal nie jest łatwo, samorządy
wykazują się  odpowiedzialnością za przyszłość pokoleń -  projekty S7 i  POK są dla przyszłych pokoleń.
Małopolska bez tych inwestycji w dłuższej perspektywie sobie nie poradzi, POK będzie motorem rozwoju
gospodarczego regionu – to jest poza wszelką dyskusją.

Wyraził podziękowania dla Wójta, Przewodniczącego Rady, Radnym, Sołtysom, Szefom osiedli, że stanowią
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jedną drużynę i wszyscy razem prowadzą do realizacji tej inwestycji.

Przypomniał, że kiedy 4 lata temu wziął decyzję środowiskową do ręki, okazało się że trzeba było sporo pracy
włożyć, by problem naprawić, bo nie byłoby przebiegu tej drogi. 

Na mapach Generalnej  Dyrekcji  nie było w ogóle tej  inwestycji  w sieci  dróg krajowych.  Informacje,  że
państwo będzie  budowało  tę  drogę w 2016 r.  były informacjami  nieprawdziwymi,  bo  nie  można byłoby
budować drogi, której nie ma. 

Wyraził podziękowania dla całej Generalnej Dyrekcji, szczególnie dla dyrektora T. Pałasińskiego, któremu
udało się wypracować drogę ekspresową S52 i poprowadzić jako swoisty  bajpas do południowego obejścia
Krakowa. Wówczas pojawił się wybór albo rozbudować autostradę A4, która wyczerpała swoje możliwości
techniczne,  budować  wiadukty  na  Wiśle,  rozbudowywać  obiekty  inżynieryjne  albo  wybudować  swoistą
alternatywę jak nazywa ją bajpasem w formule drogi ekspresowej S52 i to uzasadniało późniejsze wysokie
koszty  przyjęte  przez  radę  ministrów.  Z  jednej  strony  została  wprowadzona  droga  S52  do  sieci  dróg
krajowych w przebiegu północnej  obwodnicy  Krakowa,  a  kiedy była  już  droga w sieci,  państwo wzięło
odpowiedzialność za jej realizację i finansowanie tej drogi.

Proces realizował dyr. Pałasiński, który łatwy nie był, ale takie rozwiązanie było konieczne. Został zwiększo-
ny limit wydatków z Krajowego Funduszu Drogowego ze 107 na 135 mld zł na z przeznaczeniem na Via
Carpatia i POK. Co pozwoliło na mozolną pracę Generalnej i gminy Zielonki. Wszelkie protesty udało się
rozstrzygać na etapie negocjacji i dyskusji, co dla Ministra było niezmiernie ważne. Zwrócił uwagę, że nie
buduje się Beskidzka Droga Integracyjna, bo nie było współpracy z samorządem. 

Minister dodał, że będzie składany przed czasem wniosek o pozwolenie na budowę  i wszystko wskazuje na to
że wiosną przyszłego roku maszyny wjadą na budowę i to będzie etap, który mieszkańcy będą musieli znosić, 
bo nie jest łatwo żyć w sąsiedztwie budowy. Wiosną będzie trudniej, ale później już tylko łatwiej.

Podkreślił, że łączy działania lokalnego samorządu z działaniami administracji rządowej. Jeszcze kilkanaście
lat temu było przekonanie, że nijak się ma sieć dróg krajowych do sieci dróg samorządowych. Na dzisiaj tak
nie jest, bo jak się modernizuje drogę wojewódzką, która jest niezmiernie ważna w systemie transportowym,
efekt na drodze wojewódzkiej jest natychmiast dostrzegalny na drogach krajowych Tak buduje się spójny
system drogowy.

Fundusz Dróg Samorządowych (FDS), z niebagatelną w skali kraju kwotą wydatkowaną tj. ponad  50 mld zł
w przeciągu 10 lat na drogach samorządowych. Tylko w tym roku zapadają  decyzje o wartości 6 mld zł. 

Minister wyraził podziękowania Radnym za podjęcie decyzji budżetowych, dzięki którym można było złożyć
wniosek o dofinansowanie z FDS. Zadeklarował,  że w kolejnych latach kolejne wnioski  samorządu będą
uwzględnione. Dodał, że w wielu miejscach w Polsce, wielu powiatach i gminach nie ma na razie projektów
z którymi zechcieliby się zgłosić do FDS. Zauważył, że w Małoposce wszystkie wnioski zostały zaakcepto-
wane.

Przypomniał jak w roku 1990 będąc przewodniczący komisji infrastruktury powiatu krakowskiego z Panem
Wójtem, wówczas radnym, zwrócili się do radnych Miasta Krakowa i Wiceprezydenta z projektem POK, tam
szukali sposobów na jej realizację. 

Dyrektor  T.  Pałasiński poinformował,  że  jeszcze  w  roku  bieżącym  Generalna  Dyrekcja  składa  wniosek
o wydanie ZRID-u i projekt budowlany jest praktycznie na ukończeniu. Kończą się uzgodnienia m.in. z gminą
Zielonki. W przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie, docenia cenne uwagi Wójta w szlifowaniu projektu.
Dodał, że planuje rozpoczęcie budowy z początkiem przyszłego 2020 r. Zwraca się o wyrozumiałość, prace
budowlane będą narastały,  w wielu  miejscach  będą się równolegle  rozpoczynały.  Wiązać się  to  będzie z
wieloma utrudnieniami dla mieszkańców. Nie przewiduje się całkowitych zamknięć dróg lokalnych, przynaj-
mniej na początku. Może w późniejszym czasie, jak będą przełączenia tych dróg przez krótki okres czasu.
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Dyrektor podkreślił,  że oprócz POK o długości 14 km zostanie przebudowanych w ramach tego projektu
ponad 20 km dróg lokalnych. Wybuduje nowe drogi, przebuduje lokalne skrzyżowania istniejące. Wszystko
zostało uzgodnione zarówno z Zarządem Dróg Powiatu Krakowskiego jak i gminą Zielonki. 

Dodał,  że  układ  komunikacyjny  gminy  Zielonki,  północnej  części  Krakowa,  ale  także  północnej  części
Małopolski  w kontekście połączenia POK z drogą S7 na Kielce zmieni się zupełnie. Powstanie zupełnie nowa
jakość komunikacyjna. Oprócz 50 km drogi S7 i POK w stronę na Kielce powstanie ponad 100 km dróg
lokalnych nowych lub przebudowywanych w ramach tej inwestycji. Te drogi na pewno będą miały wpływ na
rozłożenie ruchu lokalnego i płynność ruchu drogowego. 

Powiedział,  że  wedle  jego  wiedzy  wykonawca  jest  przygotowany,  w  dobrej  kondycji  finansowej.  Nie
przewiduje żadnych perturbacji. Generalna podpisuje i zatwierdza już pierwsze umowy z podwykonawcami.
W zakresie projektów organizacji ruchu drogowego na bieżąco będzie współpracować z gminą Zielonki. Będą
informowani mieszkańcy, kiedy budowa ruszy, w których miejscach na początek i z jakimi utrudnieniami to
się będzie wiązało.

Minister A. Adamczyk wyraził podziękowania dla wiceprzewodniczącego K. Olawskiego za wsparcie, otuchę
i swoistą motywację do jeszcze cięższej pracy.

Wiceprzewodniczący K.  Olawski poinformował,  że  Minister  jest  jedynym posłem z  okręgu gminy,  który
odwiedza ją regularnie. Również będąc radnym powiatowym, nie będąc posłem na Sejm RP, podkreślił jak
ważne i cenne jest to dla gminy Zielonki.

Wiceprzewodniczący M. Golanko zabrał głos, podsumował roczną współpracę nowej rady gminy; w trudnym
okresie wakacyjnym konsultowano dokumenty, rada jest otwarta by wypracowywać rozwiązania. Dla gminy
najważniejsze  było  by  niemożliwe  stało  się  realne  i  by  zakończyć  z  jak  największym  sukcesem.  Rada
dostrzega wiele problemów na etapie projektów i wykonawstwa, niemniej swoją postawą pokazała, że będą
się radni starali tak uczestniczyć w pracach, by jak najwięcej rzeczy zrealizować.

Podziękował wszystkim sołtysom, radnym, Generalnej Dyrekcji, Ministrowi za to, że można było liczyć na
normalną,  samorządową  rozmowę.  Mogli  radni  liczyć  może  nie  zawsze  na  spokojną,  ale  rzeczową  na
argumenty rozmowę. POK i Zachodnia Obwodnica Zielonek nazywana Nową Trasą Wolbromską o potężnym
działaniu bez samorządowego podejścia kilku partnerów nie byłyby możliwe do realizacji.

Dodał,  że  POK bez nowego wiaduktu byłaby dużym wyzwaniem dla  wszystkich  zarządców dróg.  Wiele
projektów drogowych skupia się na terenie gminy Zielonki.  Cieszy niezmiernie,  że jest  partner - minister
infrastruktury, bo same samorządy nigdy nie byłyby w stanie samodzielnie tego rozwiązać, za co dziękuje.

Wójt przyznał, że Minister przyczynia się dla gminy Zielonki, za co należą się szczególne podziękowania.
Jako jedynemu udało się wdrożyć założony plan - szanse na rozwiązanie 50 letniej rezerwy terenowej na
obszarze  gminy Zielonki,  co  daje  po  wybudowaniu  POK dodatkową szansę  na  obszarach,  które  zostaną
uwolnione z tej rezerwy.

Wójt zadeklarował maksymalną współpracę z Generalną Dyrekcją przy trudnej inwestycji, by za te 3 lata
trudów odnaleźć się w nowej rzeczywistości.

Wyraził  podziękowania za 4,575 mln zł od Ministra tj.  zwiększenia dofinansowania z 50 % do 80%  po
weryfikacji pozytywnej wojewody małopolskiego na dwa ważne projekty: odcinka drogi w Korzkwi od drogi
powiatowej do szkoły, która likwiduje wykluczenie komunikacyjne w tamtym obszarze, jak również odcinek
łączący  Dziekanowice  z  drogą  powiatową,  która  eliminuje  długie  odcinki  do  przemierzania  przez
mieszkańców do najbliższego przystanku. Bardzo ważnym udziałem Ministra jest co musi podkreślić – kiedy
nie  mogliśmy  spiąć  finansowania  w  ramach  ZIT-ów  budowy  wiaduktu  wraz  z  łączówką  nad  torami
kolejowymi w Batowicach, jednego z trzech ważnych wlotów do Krakowa, dzięki przesunięciu zadania do
powiatu  krakowskiego  i  pozytywnego  wniosku  powiatu  krakowskiego  Minister  sfinansował  80%  tego
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przedsięwzięcia i dotacja wyniosła prawie 30 mln zł. Dzisiaj jest już realizowany przetarg, zakłada, że to
połączenie jedno z trzech będzie miało rację bytu.

Wójt podkreślił, że ufa w skuteczność Ministra i wyegzekwowanie honorowych ustaleń finansowania odcinka
Nowej Trasy Wolbromskiej od ul. Pachońskiego w Krakowie do Trojanowic i że ziści się równolegle z czasem
budowy POK bo jest  to  jeden  z  najważniejszych wlotów do Krakowa i  wylotów z  Krakowa do POK i
rozprowadzenia ruchu, likwidacji korków, tym samym sprawniejszej komunikacji publicznej która na dzisiaj
stoi w korkach w czasie szczytu i przesiadają się mieszkańcy do samochodów generując niepotrzebny ruch,
emisji spalin. 

Gmina Zielonki ma sporo wyzwań, przeznaczamy maksymalne kwoty na drogi, warto podkreślić, że na dzisiaj
podatnik gminy od 2017 r.  do 2022 r.  musi  wydać 70 mln zł na na modernizację i  budowę nowej bazy
oświatowej. Dwa obiekty już funkcjonują, trzeci potężny za 38,5 mln zł jest budowany. Na dzisiaj praktycznie
rzecz biorąc bez wsparcia zewnętrznego, tj. kosztem podatnika naszej gminy. Taka przyjęta strategia by dzieci
uczyły się w godziwych warunkach technicznych i na jedną zmianę. 

W zależności  od  przychodów i  dochodów budżetu,  kolejne  projekty  ZRID-owskie  będziemy realizować.
Postaramy się od kolejnego roku również  aplikować,  jeśli  program budowy dróg samorządowych będzie
utrzymany - jest to bardzo dobry program, chętnie z niego korzystamy.

Radny  T.  Łysek mamy  świadomość  jak  strategiczna  jest  realizacja  tej  inwestycji,  jesteśmy  partnerami,
również mamy świadomość, że koszty realizacji  tej inwestycji będziemy ponosić my mieszkańcy i skutki
negatywnego  oddziaływania,  dlatego  w  ramach  tego  partnerstwa  ,  zakłada  że  będziemy  wykorzystywać
wszystkie rozwiązania, które będą dążyły do tego aby minimalizować te negatywne skutki oddziaływania.

Minister A. Adamczyk powiedział, że to rozwiązanie pozwoli wyeliminować korki i zanieczyszczenia z tym
związane,  bo  inwestycje  będzie  integratorem,  drogi  serwisowe  będą  połączone  z  siecią  dróg  lokalnych.
Spowoduje,  że  wreszcie  w  gminie  Zielonki  nie  będzie  tych  zatorów zwłaszcza  w  szczytach  porannych,
popołudniowych. Inwestycje upłynnią ruch, zmniejszą hałas i emisje spalin w sposób istotny. 

Minister  A.  Adamczyk poinformował,  że  w  dniu  bieżącym  będzie  podpisywał  programy  inwestycyjne:  
- przebudowy węzła w Opatkowicach, ten trudny węzęł jak wyjeżdżamy na Zakopane i z autostrady A4 i
wracamy z tego węzła. Tam celem projektu który zaproponował dyrektor generalnej projektu, który wchodzi
w  fazę  realizacji  jest  upłynnienie  ruchu  i  pozbycie  się  wszystkich  przeszkód  w  postaci  skrzyżowań
jednopoziomowych sygnalizacji świetlnych ruch ma być płynny zjazd na zakopiankę.
- dla drogi ekspresowej dla siódemki Rabka-Chyżne;
-  na południową obwodnicę Nowego Targu, która wraz z budowaną drogą Rdzawka - Nowy Targu też o
charakterze expresowym, będzie  upłynniała ruch i  pozwoli  dojechać do wszystkich obszarów jak Białka,
Bukowina Tatrzańska bez zatrzymywania się na jakimkolwiek skrzyżowaniu w Nowym Targu; 
- dla rozwiązań drogowych w Grybowie;
- wczoraj dla upłynnienia ruchu na drodze 94.
W dniu dzisiejszym ogłaszany zostanie przetarg na budowę drogi  ekspresowej z  węzła pod warpie spod
Pyrzowic przez węzeł  kosztowy na autostradzie A4, dalej  obok obwodnica Oświęcimia do Bielska-Białej
niezmiernie ważne połączenie komunikacyjne na zachodzie Małopolski. 
Minister  liczy,  że  ponownie  będzie  okazja  na  podsumowanie  projektów,  na  ile  się  udały  zrealizować.
Małopolska będzie innym już komunikacyjnie regionem, przyjaznym dla wszystkich którzy przez Małopolskę
przejeżdżają, ale szczególnie przyjazny dla samych Małopolan.

Przewodniczący M. Golanko podziękował gościom i ogłosił 5 min. przerwy.

Ad 5. Sprawozdania z prac komisji.

W tej części sesji przedstawiciele komisji rady gminy przedstawili sprawozdania z prac komisji z okresu 
międzysesyjnego.
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1. Przewodniczący Komisji Budżetowej Tadeusz Łysek – sprawozdanie z posiedzeń w dn. 24.09, 7.10.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

2. Przewodniczący Komisji Infrastruktury Liniowej Krzysztof Gaweł – sprawozdanie z posiedzeń w dn. 
25.09, 9.10.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

3. Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Spraw Regulaminowych Marzena Gadzik-Wójcik - spra-
wozdanie z posiedzeń w dn. 26.09, 10.10.

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

4. Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Niskiej Emisji i Odpadów Krzysztof Krzywo-rzeka - 
sprawozdanie z posiedzenia w dn. 27.09.

Radny P. Podleśny poprosił o przypomnienie jakiej informacji udzielił Wójt na posiedzeniu w zakresie palenia
paliwem stałym przez mieszkańców.

Wójt poinformował, że zebranych jest 5 tys ankiet związanych z inwentaryzacją pieców. To jest pierwsza tak
duża  próba  ankietowa,  mieszkańcy  pytani  czy  są  za  zakazem  palenia  paliwem  stałym  nie  mieli
jednoznacznego głosu, 1,8 tys. mieszkańców było za zakazem palenia paliwem stałym, ale jednocześnie z
wyłączeniem  palenia  drewnem  w  kominkach. Powiedział,  że  kierownik  M.  Fordymacka  przekaże  na
najbliższą  komisję  Ochrony  Środowiska  stan  inwentaryzacyjny  pieców  i  OZE wynikający  z  ankiety
przeprowadzonej  wśród  mieszkańców  do   analizy  stanowisk  mieszkańców  ws.  zakazu  palenia  paliwem
stałym.

Radna R. Toft zwróciła uwagę, że radnym zależy by wprowadzać nowy trend w szkole i przyzwyczajać dzieci
do picia wody kranowej, jeśli nie z poidełek, których koszt jest znaczny, w miejsce plastikowych butelek.

Radny K. Lepiarczyk odniósł się do poidełek, że bardzo chcemy być „eko bardzo”, zwrócił uwagę na to co
jest najważniejsze w szkołach czyli bezpieczeństwo dzieci. Sam miał do czynienia z poidełkiem w pewnej
szkole i  po tygodniu było kilka wypadków, bo nie da się  upilnować dzieci  jak będą chlapać wodą przy
poidełku.

Radna R. Kosno zwróciła uwagę, że była inicjatorką wprowadzenia poidełek zarówno do szkół jak i instytucji 
publicznych. Odniosła się do komentarza przedmówcy, że funkcjonuje poidełko w szkole w Korzkwi i dobrze 
się sprawdza tak dla nauczycieli jak i dzieci. Opinia dyrektor szkoły i rady rodziców jest b. pozytywna.

Radny K. Lepiarczyk powiedział, że podzielił się doświadczeniem z  poidełkiem, z jakim osobiście się zetknął
w szkole, obserwuje to z praktyki. Nie rozmawiał na ten temat z radną, należałoby porozmawiać z 
dyrektorami szkół, radami uczniowskimi, jak to widzą.

5.  Przewodniczący  Komisji  Oświaty  i  Polityki  Społecznej  Krzysztof  Lepiarczyk  -  sprawozdanie  z
posiedzenia w dn. 30.09.
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.
6. Przewodnicząca Komisji Planowania i Rozwoju Magdalena Listoś - sprawozdanie z posiedzeń w dn.
25.09, 9.10.
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.
7.  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Romana  Toft  -  sprawozdanie  z  posiedzenia  w  dn.  30.09.
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.
8. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zofia Kot - sprawozdanie z posiedzenia w dn.
17.09.
Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag do sprawozdania.

Ad 6. Podjęcie uchwał.
Rada Gminy Zielonki rozpatrzyła następujące projekty uchwał:
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1) uchwała w sprawie wyboru ławnika kadencji 2020-2023;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia    Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów  
na ławników sądowych na kadencję 2020-2023 oraz jednogłośnie pozytywna opinia   Komisji   Kultury, Sportu i  
Spraw Regulaminowych   - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Przewodniczący M. Golanko poinformował zebranych, że na podstawie informacji Prezesa Sądu Okręgowego
w Krakowie znak: Adm.SO.-510-3/19 z dn. 15 maja 2019 r.,  Rada Gminy Zielonki otrzymała możliwość
wybrania na nową kadencję 4 ławników do Sądu Okręgowego w Krakowie do Wydziałów: III Karnego, VI
Karnego, XI Cywilno-Odwoławczego oraz 1 ławnika do Sądu Rejonowego dla Krakowa – Nowej Huty w
Krakowie do IV Wydziału Pracy. Do rady gminy wpłynęła jedna kandydatura na ławnika z reelekcji do Sądu
Okręgowego w Krakowie do III Wydziału Karnego zgłoszona przez Prezesa Sądu Okręgowego w Krakowie.

Przypomniał,  że  do  przeprowadzenia  procedury  wyboru  ławników  Rada  Gminy  Zielonki  Uchwałą  Nr
IX/72/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. powołała „Zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników
sądowych na kadencję 2020-2023”.

Dodał, że wybór musi nastąpić w głosowaniu tajnym i w tym celu powołana zostanie komisja skrutacyjna, ale
wcześniej poprosił o odczytanie opinii Przewodniczącą Zespołu.

Przewodnicząca zespołu A. Szablowska  odczytała protokół nr 1/2019 z dn. 2.09.2019 r. oraz opinię na temat
kandydatki.

Przewodniczący    M.  Golanko   zaproponował  przejście  do  wyboru  komisji  skrutacyjnej,  powołanie  której
reguluje paragraf 26 Regulaminu Rady Gminy Zielonki i zgłosił wniosek, by komisja liczyła 3 osoby. Nie
zgłoszono innych propozycji, wobec tego wniosek został poddany pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie:
powołanie Komisji Skrutacyjnej dla wyboru ławnika Sądu Okręgowego w Krakowie w liczbie trzech osób
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący M. Golanko poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków komisji.
Radny P. Podleśny zgłosił radną A. Szablowską (wyraziła zgodę na udział w pracach komisji).
Wiceprzewodniczący K. Olawski zgłosił radną R. Toft (wyraziła zgodę).
Radna  Z. Kot zgłosiła radnego T. Łyska (wyraził zgodę).
Przewodniczący M. Golanko wobec braku innych zgłoszeń kandydatów zawnioskował o zamknięcie listy 
kandydatów.
Głosowano w sprawie:
zamknięcie listy kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej dla wyboru ławnika Sądu Okręgowego w 
Krakowie.
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
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Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący M. Golanko zarządził głosowanie nad wyborem radnych do komisji skrutacyjnej
Głosowano w sprawie:
wybór radnych Anety Szablowskiej, Romany Toft, Tadeusza Łyska na członków Komisji Skrutacyjnej 
Wyniki głosowania
Aneta Szablowska
TAK: 21, NIE: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0
Romana Toft
TAK: 21, NIE: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0
Tadeusz Łysek
TAK: 21, NIE: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0
Wyniki imienne:
Aneta Szablowska (21) Piotr Calik (TAK), Dariusz Dragosz (TAK), Marzena Gadzik - Wójcik (TAK), 
Krzysztof Gaweł (TAK), Mirosław Golanko (TAK), Renata Kosno (TAK), Zofia Kot (TAK), Ryszard 
Krawczyk (TAK), Krzysztof Krzyworzeka (TAK), Joanna Kwaśny (TAK), Anna Leginowicz (TAK), 
Krzysztof Lepiarczyk (TAK), Magdalena Listoś (TAK), Tadeusz Łysek (TAK), Krzysztof Olawski (TAK), 
Piotr Podleśny (TAK), Agata Radosz - Kwasek (TAK), Aneta Szablowska (TAK), Romana Toft (TAK), 
Lucyna Zielińska (TAK), Marta Żylska (TAK)
Romana Toft (21) Piotr Calik (TAK), Dariusz Dragosz (TAK), Marzena Gadzik - Wójcik (TAK), Krzysztof 
Gaweł (TAK), Mirosław Golanko (TAK), Renata Kosno (TAK), Zofia Kot (TAK), Ryszard Krawczyk 
(TAK), Krzysztof Krzyworzeka (TAK), Joanna Kwaśny (TAK), Anna Leginowicz (TAK), Krzysztof 
Lepiarczyk (TAK), Magdalena Listoś (TAK), Tadeusz Łysek (TAK), Krzysztof Olawski (TAK), Piotr 
Podleśny (TAK), Agata Radosz - Kwasek (TAK), Aneta Szablowska (TAK), Romana Toft (TAK), Lucyna 
Zielińska (TAK), Marta Żylska (TAK)
Tadeusz Łysek (21) Piotr Calik (TAK), Dariusz Dragosz (TAK), Marzena Gadzik - Wójcik (TAK), Krzysztof
Gaweł (TAK), Mirosław Golanko (TAK), Renata Kosno (TAK), Zofia Kot (TAK), Ryszard Krawczyk 
(TAK), Krzysztof Krzyworzeka (TAK), Joanna Kwaśny (TAK), Anna Leginowicz (TAK), Krzysztof 
Lepiarczyk (TAK), Magdalena Listoś (TAK), Tadeusz Łysek (TAK), Krzysztof Olawski (TAK), Piotr 
Podleśny (TAK), Agata Radosz - Kwasek (TAK), Aneta Szablowska (TAK), Romana Toft (TAK), Lucyna 
Zielińska (TAK), Marta Żylska (TAK)

Jednogłośnie wybrano komisję, do której weszli: radna A. Szablowska, radna R. Toft, radny T. Łysek.

Przewodniczący    M.  Golanko   zwrócił  się  do  nowo  wyłonionej  komisji  o  ukonstytuowanie  się,  wybranie
przewodniczącego,  przygotowanie  kart  do  głosowania,  określenie  i  podanie  procedury  głosowania,
przeprowadzenie głosowania oraz sporządzenie protokołu głosowania.

Przewodniczący M. Golanko ogłosił 5 min. przerwy.

Po  wznowieniu  obrad  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej    A.  Szablowska   poinformowała  o  sposobie
głosowania: radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce obok
wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu „nie” opowiadając się w
ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika, brak znaku „x” w kratce oznacza wstrzymanie się
od głosu, zaś skreślenie obu odpowiedzi oznacza oddanie głosu nieważnego. Przypomniała, że odbywa się
głosowanie  w sprawie  wyboru  ławnika do Sądu Okręgowego w Krakowie  do Wydziału  III  Karnego.  W
dalszej kolejności komisja rozdała karty do głosowania, a po oddaniu głosów zebrała karty do urny, następnie
wyciągnęła karty z urny i przeliczyła głosy.
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Po ich przeliczeniu przewodnicząca komisji   A. Szablowska     odczytała protokół skrutacyjny. 

Wynik tajnego głosowania 21 radnych: 20 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.
Komisja skrutacyjna stwierdziła, że kandydat Danuta Anna Szostek uzyskała więcej głosów za wyborem niż
przeciw wyborowi i została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Krakowie (III Wydział Karny).

Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XI/90/2019).

2)  uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na oddanie  w dzierżawę na czas  nieoznaczony oraz
odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy dzierżawy części  nierucho-
mości  stanowiącej  mienie  komunalne  Gminy  Zielonki,  położonej  w  miejscowości  Pękowice;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 głosów
„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”  oraz  pozytywna  opinia  Komisji  Planowania  i  Rozwoju  -  3
głosy„za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”.

Wójt omówił projekt uchwały.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz odstąpienie od obowiązku przetarowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Zielonki, poło-
żonej w miejscowości Pękowice
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Renata Kosno, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Krzysztof Lepiarczyk, 
Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marzena Gadzik - Wójcik
Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XI/91/2019).

3)  uchwała  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz  Województwa  Małopolskiego
z przeznaczeniem na realizację zadania w ramach inicjatyw samorządowych;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 głosów
„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”  oraz  jednogłośnie  pozytywna  opinia  Komisji  Infrastruktury
Liniowej - 5 głosów„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały.
Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Małopolskiego z przeznaczeniem na realizację zadania 
w ramach inicjatyw samorządowych
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/92/2019).

4) uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości;

Wiceprzewodniczący K.Olawski: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały.

Radny  D.  Dragosz zapytał,  czym  spowodowana  jest  podwyżka  stawki  o  1,10  zł,  w  poprzednich  latach
podwyżka wynosiła 30-60 groszy.

Wójt zwrócił uwagę, że stawki w gminie są niższe od gmin z mniejszym potencjałem, tj. wydatek dla firmy
trzydzieści kilka złotych w skali roku.

Wiceprzewodniczący K.Olawski poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
wysokości stawek podatku od nieruchomości
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
PRZECIW (1) Piotr Podleśny
Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XI/93/2019).

5) zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Zielonki na rok 2019;

Wiceprzewodniczący K.Olawski: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

Skarbnik A. Adamczuk omówiła projekt uchwały i autopoprawkę.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący K.Olawski poddał pod głosowanie autopoprawkę
Głosowano w sprawie:
autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2019
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.
Głosowano w sprawie:
zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zielonki na rok 2019 wraz z przyjętą autopoprawką
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/94/2019).

6) zmieniająca uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

Wiceprzewodniczący K.Olawski: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Skarbnik A. Adamczuk omówiła projekt uchwały i autopoprawkę.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący K.Olawski poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki wraz z przyjętą autopoprawką
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/95/2019).

7) uchwała w sprawie przekazania skargi według właściwości;
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Przewodniczący M. Golanko:   skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga – 1”,      jedno-  
głośnie pozytywna opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
przekazania skargi według właściwości
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/96/2019).

8) uchwała w sprawie przekazania skargi według właściwości;

Przewodniczący M. Golanko: skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga – 4”, jedno-
głośnie pozytywna opinia Skarg, Wniosków i Petycji - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzy-
mujących się”.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
przekazania skargi według właściwości 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/97/2019).

9) uchwała w sprawie przekazania skargi według właściwości 

Przewodniczący M. Golanko:   skarga mieszkanki Gminy Zielonki zatytułowana jako „skarga – 5”,   jedno-  
głośnie pozytywna opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący M. Golanko poddał pod głosowanie projekt uchwały.
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Głosowano w sprawie:
przekazania skargi według właściwości 

Wyniki głosowania reasumpcji
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/98/2019).

10) uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Zielonki;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 5 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - 
Kwasek, Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/99/2019).

           11) uchwała w sprawie przekazania wniosku według właściwości;

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - 5 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przekazania wniosku według właściwości
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Anna Leginowicz, Krzysztof 
Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
PRZECIW (1) Joanna Kwaśny
Uchwała została podjęta (uchwała otrzymała nr XI/100/2019).
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12) uchwała w sprawie przyjęcia programu ochrony i gospodarowania zasobami wodnymi dla
Gminy Zielonki pod nazwą „Mikro retencja wód opadowych w Gminie Zielonki przy użyciu
zbiorników bezodpływowych wcześniej wykorzystywanych jako zbiorniki nieczystości ciekłych”.

Wiceprzewodniczący Klubu P. Podleśny omówił projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący  K.  Olawski poinformował  jakiego  rodzaju  koszty  ponosi  się  do  uruchomienia  we
własnym zakresie systemu zbierania deszczówki, tj. ok 300 zł. 

Radna A. Leginowicz zwróciła uwagę, że radzie do podjęcia decyzji niezbędna wydaje się być przedstawiona
opinia specjalisty w sprawie oczyszczania pojemników na nieczystości. Niewykluczone że trzeba będzie, bo z
taką opinią się spotkała, by użyć środków chemicznych, zastanawiała się czy nie będzie zanieczyszczenia
środowiska. Jakkolwiek idea wydaje sie być słuszna i należałoby się w przyszłości nad nią pochylić.

Radna Z. Kot zwróciła uwagę na ostre zapisy w projekcie, nie zgadza się by korzyści czerpały tylko wybrane
grupy mieszkańców. Wielu mieszkańców poniosło już koszty opłaty adiacenckiej.

Przewodniczący M.Golanko zwrócił uwagę, że jako program nie wyczerpuje kompleksowego podejścia do
zagadnienia. W jego ocenie jest to jeden element ubiegania się do dotację, wątpliwe finansowo, program nie
poparty finansowaniem.

Wójt powiedział,  że  pomysł  jest  przedwczesny,  ponieważ  nie  ma  opracowanego  w  ścisłym kontakcie  z
Przedsiębiorstwem Wody Polskie, który będzie w tym przedsięwzięciu uczestniczył. Zbiorniki bezodpływowe
do trzymania nieczystości z wykorzystaniem opłaty adiacenckiej nie jest zgodne z przepisami prawa. Opłata
adiacencka  jest  naliczana  w  oparciu  o  inne  przepisy,  za  stworzenie  warunków  do  przyłączenia  się  do
kanalizacji. Temat wód opadowych, systemy odwodnieniowe, czy retencjonowanie wód opadowych to jest
osobny temat.

Podkreślił,  że  ustawa  prawo  budowlane  na  każdego  właściciela  nieruchomości  nakłada  obowiązki
zagospodarowania wody opadowej i retencjonowanie jej na działkach Jeśli przyjąć zaproponowaną stawkę to
należałoby się zastanowić, czy wydanie  2 mln zł za 10 tys. m3, gdy jednocześnie system przeciwpowodziowy
trzeba retencjonować dla ok 1 mln m3 wody, żeby zabezpieczyć miejscowości przeciw powodzi .Tą skalą
gmina musi się zająć, ale to wyjdzie z opracowania fachowców. Nie będzie się rozdawał pieniędzy, bo efekt
nie będzie widoczny. Ma Wójt wątpliwość co do sposobów kontroli.  Widzi wiele mankamentów prawnych,
formalnych i finansowych.  Nie przyjmuje argumentu, że projekt jest jednym z pierwszych, chce spójnych,
kompleksowych rozwiązań.  Program nie nawiązuje do kompleksowych rozwiązań przeciwpowodziowych,
rekomenduje oddalenie wniosku do czasu opracowania kompleksowych koncepcji zbiorników z mikroretencją
i jej finansowaniem. Nie wyobraża sobie Wójt systemu kontroli szamb, ze względu na aspekty sanepidowskie,
czy  środowiskowe.  Podsumował,  że  na  dzisiaj  dużo  ważniejszym  problemem  jest  niska  emisja  i
zagospodarowanie wspomnianych 2 mln zł, ponieważ jest uciążliwy dla całej gminy Zielonki. 

Radny K. Gaweł zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji 
Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek formalny radnego Krzysztofa Gawła w sprawie zakończenia dyskusji i przejścia do głosowania 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu ochrony i gospodarowania zasobami wodnymi dla Gminy 
Zielonki pod nazwą „Mikro retencja wód opadowych w Gminie Zielonki przy użyciu zbiorników 
bezodpływowych wcześniej wykorzystywanych jako zbiorniki nieczystości ciekłych”
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, Ryszard 
Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Krzysztof Olawski, Romana 
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Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
PRZECIW (6) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Joanna Kwaśny, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, 
Aneta Szablowska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Anna Leginowicz, Tadeusz Łysek
Wniosek został przyjęty.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu ochrony i gospodarowania zasobami wodnymi dla Gminy Zielonki pod nazwą „Mikro 
retencja wód opadowych w Gminie Zielonki przy użyciu zbiorników bezodpływowych wcześniej wykorzys-
tywanych jako zbiorniki nieczystości ciekłych”

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (5) Dariusz Dragosz, Renata Kosno, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta Szablowska
PRZECIW (13) Piotr Calik, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, Zofia Kot, 
Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, 
Krzysztof Olawski, Romana Toft, Marta Żylska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, Lucyna Zielińska
Uchwała nie została podjęta.

13) udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 
Zielonki.

Przewodniczący M. Golanko: jednogłośnie pozytywna opinia Komisji Budżetowej - 5 głosów„za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”

Wójt omówił projekt uchwały.

Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie:
udzielenia dotacji celowych dla Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Magdalena Listoś, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Piotr Podleśny

Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/101/2019).

Przewodniczący M. Golanko ogłosił przerwę.

Po przerwie  Wójt zwrócił  się  do radnych w związku z pozyskaniem informacji  o otwarciu ofert,  nie ma
jeszcze rozstrzygnięcia przetargu, ale kwoty są publiczne i znane. Poinformował, że do dwóch zadań objętych
dofinansowaniem  w  Dziekanowicach  i  Korzkwi  brakuje  450  tys.  zł.  Zwiększenie  limitu  pozwala  na
podpisanie umowy, która jest dla gminy strategiczna. Poprosił o podjęcie uchwały jeszcze na bieżącej sesji, w
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przeciwnym razie będzie musiał zwoływał sesję nadzwyczajną.

Wiceprzewodniczący K. Olawski sformułował wniosek o zmianę porządku obrad.

Głosowano wniosek w sprawie:
zmiany porządku obrad poprzez dodanie w pkt 6 podpunktu nr 14 tj. głosowania projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Porządek obrad został zmieniony jednogłośnie.

14) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki;

Wójt omówił projekt uchwały.
Nie było pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zielonki
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20) Piotr Calik, Dariusz Dragosz, Marzena Gadzik - Wójcik, Krzysztof Gaweł, Mirosław Golanko, 
Renata Kosno, Zofia Kot, Ryszard Krawczyk, Krzysztof Krzyworzeka, Joanna Kwaśny, Anna Leginowicz, 
Krzysztof Lepiarczyk, Tadeusz Łysek, Krzysztof Olawski, Piotr Podleśny, Agata Radosz - Kwasek, Aneta 
Szablowska, Romana Toft, Lucyna Zielińska, Marta Żylska
BRAK GŁOSU (1) Magdalena Listoś
Uchwała została podjęta jednogłośnie (uchwała otrzymała nr XI/102/2019).

Ad 7. Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym.
Zostało  ustalone,  że  Informacja  Wójta  Gminy  Zielonki  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  od  30
sierpnia  br.  do 9 października  2019 r.  zostanie  przekazana radnym drogą elektroniczną po sesji  i  będzie
załącznikiem do protokołu nr 6, natomiast pytania do sprawozdania radni mogą składać na następnej sesji.

Ad 8. Sprawy bieżące i komunikaty.

Przewodniczący M. Golanko poinformował radnych o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych
złożonych mu roku bieżącym.

Radny K. Gaweł zwrócił uwagę na dużą liczbę osób dopisanych do spisu wyborców w związku z planowa-
nymi wyborami parlamentarnymi dn 13.10.2019 r. i zasugerował sprawdzenie na ile wywiązują się te osoby z
zobowiązań wobec gminy w związku z zamieszkiwaniem na jej terenie tj. płacenie podatku PIT i opłaty za
odpady. Dodatkowo zwrócił się do przewodniczącego rady o rozpoczęcie prac w sprawie zmiany przyznawa-
nych diet radnych.

Wójt potwierdził,  że  zostaną  zweryfikowane  osoby  dopisane  do  spisu  pod  kątem  wywiązywania  się  z
zobowiązań wobec gminy. 
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Dodatkowo zadeklarował nagrodę dla okręgu wyborczego, w którym będzie najwyższa frekwencja podczas
wyborów w kwocie 10 tys. zł z przeznaczeniem na cele sołeckie.

Radny P. Podleśny zaproponował w imieniu Klubu by zastanowić się nad stworzeniem karty mieszkańca
gminy Zielonki, by wspomóc ściągalność PIT-u, ale też dającą np. zniżki na basenie, darmowe korzystanie z
boisk, hal, bezpłatnego parkingu etc.

Wójt powiedział, że propozycja wymaga analizy i kosztów, karta w zakresie podstawowym jest uruchomiona
przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, rozszerzenie korzyści wymaga analiz jakie środki partycypować
z budżetu. Zwrócił uwagę na obniżenie w podatku PIT, a zadania duże są podjęte i zobowiązania są. Pomysł
musi być zbilansowany finansowo i mieć odzwierciedlenie w budżecie.

Radny  P.  Podleśny podkreślił,  że  pomysł  ma  zachęcić,  żeby  było  mniej  problemów z  budżetem,  wręcz
wspierałby budżet, motywował mieszkańcy, że płacili PIT w naszej gminie.

Dodatkowo radny zapytał, czy zostały złożone do powiatu wnioski na wykonanie robót w trybie inicjatyw
samorządowych w 2020 roku.

Wójt potwierdził, że przedmiotowe wnioski o ujęcie robót w planie Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego
w ramach IS zostały złożone w terminie.

Radny P. Podleśny zwrócił uwagę na parking pod szkołą w Korzkwi, przypomniał o uwagach mieszkańców
zgłaszanych po jego asfaltowaniu. 

Wójt poinformował, że zgłoszenia drogowe są sukcesywnie realizowane. 

Radny P. Podleśny zwrócił uwagę na łącznik pomiędzy trasą olkuską a wolbromską, na którym tzw. mijanki
stały się „przyśpieszaczami”, na których dochodzi do kolizji. Radny spytał, czy złożona prośba mieszkańców
o zastąpienie mijanek tzw. poduszkami do zwalniania samochodów znajdzie finansowanie z budżetu gminy.

Kierownik Ref. Dróg i Komunikacji P. Zięcina poinformował, że wpłynął wniosek, gmina opracowała projekt
zmiany organizacji ruchu mających na celu zastąpienie tych szykan progami zwalniającymi, na tą chwilę nie
zabezpieczono finansowanie tych progów. 

Wójt poinformował, że progi z zasady są finansowane w ramach środków będących w dyspozycji sołectwa.
Wójt dodał, że nie był autorem szykan na ul. Granicznej, czy w Korzkwi, zostały wykonane w uzgodnieniu z
osobami  zarządzającymi  w  tym  sołectwie.  Nie  ocenia,  czy  to  wpływa  na  bezpieczeństwo,  zachęcił  do
wykorzystywania  stronę  internetowej  policji  i  zgłaszania  permanentnego  przekraczania  tam prędkości  ze
względu na objazd. 

Radny P. Podleśny zwrócił uwagę, że o ile w dużych sołectwach jest to 2 procent wydatków na progi i nie
stanowi to problemów, to w sołectwie Korzkiew z jednym z najmniejszych budżetów to jest zupełnie inny
poziom wydatkowania.

Wójt powiedział, że warto zasygnalizować jakąś wartość, w razie niewystarczających środków sołectwo może
wnioskować do Wójta o kumulację środków na poczet przyszłego roku budżetowego. Nie ma Wójt deklaracji
sołectwa w tym temacie.

Radny P. Podleśny zapytał, czy trwają prace nad zmianą statutu sołectw, bowiem składał Klub propozycje w
tym zakresie.

Wójt poinformował, że zbierane były wszelkie sugestie zmian i przekaże je do właściwej komisji.

Radna R. Kosno zwróciła się z prośbą o informację na jakim etapie są prace związane z projektu klubu TS
Węgrzce.

Wójt poinformował, że w poprzednim przetargu zgłosił się jeden oferent, który oferował wykonanie zadania
za ponad 2,8 mln zł, co przekraczało środki zaplanowane na ten cel w budżecie (2,2 mln zł). Odbyły się
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spotkania  z  sołtys  M.  Listoś  i  prezesem klubu na  których  zapadły  ustalenia,  że  powstanie  budynek hali
namiotowej (łukowej), konstrukcja drewniana  powierzchni ok 200 m2 o wymiarach 54 x 22 metrów i 11 m.
wysokości,  z  zapleczem  socjalno-bytowym,  szatnią,  przyłącza.  Na  dzisiaj  jest  opracowywany  program
funkcjonalno-użytkowy.  W  drugiej  połowie  października  br.  zostanie  ogłoszony  przetarg  na  wykonanie
dokumentacji  projektowej  oraz  budowy hali  namiotowej  i  boiska  sportowego  o  sztucznej  nawierzchni  z
zapleczem sanitarno-szatniowym przy obiektach klubu TS Węgrzce.

Dodał, że poprzednio za prawie 3 mln zł był sam budynek bez terenu boiska sportowego, teraz łączone są
dwie  funkcje  w  kwocie,  która  wg  wstępnych  szacunków  powinna  wystarczyć  na  realizację  dwóch
oczekiwanych potrzeb dla klubu TS Węgrzce. 

Radna R. Kosno zwróciła się z prośbą o przesłanie opinii  prezesa klubu TS Węgrzce dla realizacji projektu
hali łukowej i czy środki zaplanowane pierwotnie w budżecie będą wystarczające.

Wójt poinformował, że w jego opinii bardzo realne jest zmieszczenie się w pierwotnej kwocie.

Radna R. Kosno zapytała, czy temat montowania poidełek jest rozważany tak przez szkoły jak i Pana Wójta w
urzędzie, bibliotece, innych jednostkach gminnych. Czy są opinie dyrektorów szkół.

Wójt powiedział, że dyrektorzy szkół i jednostek zastanawiają się nad tym rozwiązaniem, bowiem ponoszą
odpowiedzialność za bezpieczeństwo w jego użytkowaniu i  zarządzają obiektami placówek oświatowych.
Wójt rozważa propozycję, nie podjął jeszcze decyzji w tym temacie.

Radna R. Kosno w związku z potrzebą odniesienia się do protokołów z posiedzeń komisji poprosiła, aby
przed sesją były umieszczone w programie eSesja. 

Wiceprzewodniczący K. Olawski poinformował, że protokoły przekazywane są do biura rady w terminach
określonych przez statut.

Radna R. Kosno zwróciła się do przewodniczącego rady z pytaniem o procedowanie projektu uchwały klubu,
dlaczego nie został skierowany pod obrady właściwej komisji rady. Zawnioskowała, by na wzór zatwierdzania
protokołu  z sesji,  radni  mieli  możliwość potwierdzania,  że zapisy są zgodne z tym co miało miejsce  na
posiedzeniu komisji. 

Wiceprzewodniczący K. Olawski zwrócił uwagę, że statut tego nie przewiduje. Przypomniał, że niektórzy
przewodniczący komisji  deklarowali,  że będą rozsyłać projekt  protokołu do członków komisji.  Dodał,  że
członkowie komisji mogą zawnioskować do przewodniczących o taki sposób formułowania protokołu.

Przewodniczący M. Golanko odniósł się do propozycji konsultowania projektów protokołów, powiedział, że
do decyzji każdego przewodniczącego komisji  jako protokolanta należy stopień szczegółowości przebiegu
posiedzenia komisji. Protokół nie jest stenogramem. Oczekuje na sugestie propozycji zmian w statucie jeśli
takie jest oczekiwanie radnych. Protokoły z posiedzeń komisji, które wpływają do biura rady umieszczane są
na  eSesji,  jeśli  ich  nie  ma,  to  najprawdopodobniej  nie  minął  termin  na  ich  złożenie.  Po  tej  dyskusji
porozmawia z przewodniczącymi jakie są ich spostrzeżenia, zastanowią się jakie są ich sugestie, jest otwarty
na propozycje zmian statutowych.

W sprawie procedowania projektu uchwały klubu radnych, poinformował, że klub może złożyć jeden projekt
uchwały na sesję i  z tego uprawnienia klub skorzystał.  Zgodnie z przepisami trafia pod obrady rady, jest
poddany dyskusji i podejmowane jest rozstrzygnięcie w tej sprawie.

Wystąpił do organu wykonawczego o opinię w tym temacie, bowiem jako jedyny ma prawo występować z
inicjatywą  zmiany  budżetu.  Skutki  finansowe  programu  nie  były  do  końca  doprecyzowane.  W  ocenie
przewodniczącego  nie  jest  możliwe  podjęcie  takiej  uchwały  bez  ingerowania  w  budżet,  które  nie  jest
skorelowane  z  wnioskiem o  zmianę  tego  budżetu.  W kwestii  opiniowania  projektu  klubu  w  procedurze
uchwalania jest pewnego rodzaju niedookreślenie.
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Radna  R.  Kosno poinformowała,  że  program nie  miał  być  finansowany  z  budżetu  gminy,  tylko  z  opłat
adiacenckich, choć nie wiadomo de facto ile takich osób będzie objętych programem.

Przewodniczący M. Golanko zwrócił uwagę, że obsługa, czy nawet przygotowanie dokumentów nie pozostaje
bez wpływu na budżet. Dochody z opłaty adiacenckiej będą mniejsze dla gminy,a nie wiadomo jeszcze jakie
wójt planował dochody na przyszły rok. Nie jest też wiadome, jak ta uchwała wpłynie na realizację tych
dochodów, natomiast że koszty będą to wiemy na pewno. 

Radna J. Kwaśny zwróciła się z prośbą mieszkańców Przybysławic o zwiększenie częstotliwości kursów linii
autobusu 237 jadącego do Owczar. Dodała, że gorsza sytuacja jest w Grębynicach i Korzkwi odbiera wiele
skarg rodziców uczniów szkoły podstawowej i średniej, ponieważ uczniowie mają bardzo utrudniony dojazd
do miasta, z uwagi na to, że autobus 267 kursuje co godzinę, dwie lub ma trzygodzinne przerwy. Sprawa
komunikacji jest istotna w świetle inwestycji które się zbliżają i gminie Kraków powinno zależeć, aby więcej
autobusów jeździło do gminy Zielonki, może gmina Skała by się do dołożyła do finansowania. Zasugerowała,
by wprowadzić zmiany i finansowanie w porozumieniu z gminą Skała.

Kolejnym tematem jest poprawa bezpieczeństwa mieszkańców na drodze wojewódzkiej, we wrześniu br. było
kolejne zdarzenie drogowe przy bibliotece w Przybysławicach.  W miejscu tym jest  bardzo dużo kolizji  i
wypadków, radna zwróciła się z prośbą zmianę organizacji ruchu drogowego. 

Zastępca Wójta  A.  Kuźniarski powiedział,  że  potrzebna jest  szersza  dyskusja  ws.  częstotliwości  kursów.
W kwestii  bezpieczeństwa na drogach należy korzystać z narządzenia jakim jest  krajowa mapa zagrożeń
bezpieczeństwa, gdzie bezpośrednio wnioski trafiają do Policji a ta kieruje je do odpowiednich służb.

Radna A. Radosz-Kwasek zwróciła uwagę, że mieszkańcy Bibic również proszą o zwiększenie częstotliwości
kursów autobusów aglomeracji  miejskiej  wzdłuż ul.  Granicznej,  z  uwagi  na  fakt,  że  dzieci  zmuszone są
wychodzić do szkoły o godz. 5:00 rano by dostać się do szkół na godz. 8:00. Dodatkowo mieszkańcy proszą o
uruchomienie  linii  pomiędzy pętlą  Owczary  i  pętlą  Batowice  w związku z  planowanym tam parkingiem
park&ride, by dalej mogli korzystać już z komunikacji kolejowej, co bezpośrednio wpłynie na zmniejszenie
korków do Krakowa.

Zastępca Wójta A.  Kuźniarski powiedział,  że przyjął  wniosek o podjęcie prac nad zmianą częstotliwości
kursów  autobusów,  jednak  oczekuje  na  wnioski  z  dokładną  informacją  o  częstotliwości  kursów,  ze
wskazaniem godzin.

Jednocześnie zwrócił uwagę, że w kwestii bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej wspomniane narzędzie
Policji jest wykorzystywane w kierunku zarządcy dróg wojewódzkich przebiegających przez naszą gminę. 

Radny D. Dragosz odniósł się do sprawozdania z posiedzenia w dn. 26 września br. Komisji Planowania i
Rozwoju, iż nie pojawiła się informacja, że klub radnych wyszedł z propozycją utworzenia ośrodka zdrowia
na miejscu byłej Policji.

Radna M. Listoś zwróciła uwagę, że przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia a nie protokół, przy czym treść
jego była rozesłana do członków komisji.

Radny D.  Dragosz zasugerował  przedłużenie  trasy  linii  237 do  Skały  w miejsce  Smardzowic  i  podjęcie
rozmów z burmistrzem Skały o współfinansowaniu dojazdów, co również rozwiązałoby problem mieszkanki
poruszanej na komisji skarg.

Radny K. Krzyworzeka poinformował, że mieszkańcy Zielonek zgłaszają problem z dostępnością do pediatry
w ośrodku zdrowia i  zapytał  Wójta,  czy  istnieje możliwość zwiększenia  dostępności  tego  specjalisty,  bo
rodzice mają problem żeby zarejestrować dzieci do lekarza.

Radny odniósł się do przedmówcy, że tematy ośrodka zdrowia i komisariat policji leżą na sercu wszystkim
mieszkańcom Zielonek i poruszane są m.in. na radach sołeckich, jak zgłaszane są radnemu bezpośrednio, nie
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zgadza sie że to jest wyłącznie inicjatywa klubu radnych.

Zastępca Wójta A. Kuźniarski zwrócił uwagę, że temat był poruszany na posiedzeniach komisji i jako prob-
lem powinien być skierowany do Narodowego Funduszu Zdrowia, nie Wójta.

Radny P. Podleśny zwrócił się do Pani Skarbnik z pytaniem, czy w informacji o wykonaniu budżetu za I
połowę 2019 r. / projekcie budżetu gminy znajduje się pozycja - dochody z wpłaty adiacenckiej - jeśli tak, to
w jakiej kwocie.

Wiceprzewodniczący K. Olawski zaproponował by powrócić do tematu na posiedzeniu komisji budżetowej,
ponieważ pani Skarbnik aktualnie jest nieobecna.

Radny P. Podleśny zwrócił się o legitymacje, by w miejscach publicznych mógł się legitymować mandatem
radnego.

Wiceprzewodniczący K. Olawski potwierdził, że są w trakcie przygotowywania.

Radny P.  Podleśny odniósł  się  do wypowiedzi  Wójta  nt.  wyników przeprowadzonej  wśród mieszkańców
gminy ankiety, czy są za zakazem palenia paliwem stałym i o ich niestety niejednoznacznych deklaracjach,
dot. ok. 1/3 mieszkańców. Radny podkreślił, że rada gminy ma kompetencje do wprowadzenia uchwały, która
ograniczy to palenie.

Radny K. Krzyworzeka przypomniał, że ankieta była przeprowadzona w całej gminie i nie chodzi o to, że
ludzie chcą palić przysłowiowymi śmieciami, tylko chodzi o mieszkańców, którzy mają stare budynki i nie
mogą skorzystać z obecnego wsparcia, czy mają na tyle niskie dochody, że nie są w stanie wymienić połowy
domu. 

Przewodniczący M. Golanko powiedział, że rozważa skierowanie do Wójta wniosku do budżetu, wpisanie
niezbędnej  kwoty na wymianę pieców dla osób niespełniających kryteria  ubiegania się  o  dofinansowanie
z budżetu gminy. By wójt zastanowił się jaką kwotę wyasygnować by pomóc wymienić piece węglowe zasy-
powe nie spełniające norm niskoemisyjnych.  Przypomniał,  że do końca 2022 roku wszystkie bezklasowe
piece na węgiel oraz pierwszej i drugiej klasy muszą zostać wymienione.

Zastępca Wójta A. Kuźniarski zwrócił uwagę, że ankieta jest narzędziem Wojewódzkiego Programu Ochrony 
Powietrza Zarządu Województwa Małopolskiego pozwalającym zinwentaryzować liczbę pieców do wymiany.

Sołtys sołectwa Dziekanowice S. Czaplak zaapelował o zorganizowanie spotkania i wypracowania koncepcji 
zagospodarowania wód opadowych i ich magazynowania. Rozwiązaniem problemu nie jest wykorzystywanie 
szamb, ale zagospodarowanie wód powierzchniowych.

Radny D. Dragosz poinformował, że w m. Zielonki 53 dzieci nie dostało się do przedszkola samorządowego z
racji  braku  miejsc.  Zasugerował  rozwiązanie,  by  w  planowanej  po  sąsiedzku  inwestycji  na  os.  Łokietka
pomieścić przedszkole wraz z salą sołecką.

Wiceprzewodniczący K. Olawski poinformował, że darowizna Skarbu Państwa zostanie odebrana gminie jeśli
cel będzie niezgodny z przeznaczeniem darowizny.

Radny D. Dragosz zwrócił się z pytaniem, jaki jest cel wpisany w darowiźnie Skarbu Państwa i czy można
zaprojektować oddział przedszkola samorządowego.

Wiceprzewodniczący K. Olawski powiedział, że z pamięci nie zacytuje dokładnie celu, ale nie jest nim budo-
wa przedszkola samorządowego.

Przewodniczący M. Golanko poinformował, że z jego wiedzy tam jest już zaprojektowanie i procedowane jest
pozwolenie na budowę, na zebranie wiejskim widział propozycję budynku dla sołectwa.

Radna  R.  Kosno zwróciła  się  z  podziękowaniami  w imieniu  nieobecnej  już  pani  sołtys  K.  Harmaty  dla
radnego P. Calika i sołtysa A. Kwietnia i całego OSP za wypożyczenie, rozłożenie i złożenie namiotu na
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pikniku organizowanym dla sołectwa.

Radna A. Radosz-Kwasek zwróciła się z pytaniem o termin dokończenia wiaty na placu zabaw na ul. Gra-
nicznej,  która  miała  mieć  na  celu  spotkania  integracyjne  mieszkańców  i  małej  bieżni  wokół  całego
kompleksu. Przypomniała, że środki na ten cel były zarezerwowane w budżecie.

Przewodniczący M. Golanko poinformował, że wójt jest nieobecny, ale zostanie mu to pytanie przekazane.

Ad 9. Zamknięcie sesji.

Ze  względu  na  wyczerpanie  porządku  obrad  przewodniczący  M.  Golanko podziękował  wszystkim  za
przybycie,  po  czym zamknął  XI  sesję  zwyczajną  Rady  Gminy  Zielonki  w kadencji  2018-2023.  Na tym
protokół zakończono. 

Protokolant Przewodniczący obrad

Wykaz załączników:

1) nr 1 lista obecności radnych;
2) nr 2 lista obecności sołtysów;
3) nr 3 lista obecności pracowników urzędu i jednostek;
4) nr 4 lista obecności gości;
5) nr 5 podjęte uchwały.
6)        nr 6 Informacja Wójta Gminy Zielonki z działalności w okresie międzysesyjnym od 30 sierpnia br. do 
            9 października 2019 r.

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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